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1e termijn Begroting 2018 
 
Algemeen 
D66 Twenterand wil allereerst het college en de ambtelijke organisatie bedanken 
voor het opstellen van de Begroting 2018. Over bijna alle jaarschijven een positief 
resultaat met enige speelruimte voor de begroting van 2019 voor het nieuwe college 
na #GR2018 
 
D66 Twenterand staat voor een samenleving die gebouwd is op vrije mensen die 
zich inspannen en ontplooien. Hierdoor wordt de samenleving als geheel sterker en 
rijker. Wij mensen zetten ons van nature niet alleen in voor onszelf, maar ook voor 
onze naasten, onze leefomgeving, de maatschappij en onze gezamenlijke toekomst. 
Daarom komen wij op voor de kansen van iedereen, bijvoorbeeld via het onderwijs. 
Met een gemeentelijk bestuur die steunt, randvoorwaarden schept en waar nodig 
stuurt. D66 Twenterand weet zeker dat de kracht van mensen onderling de 
belangrijkste maatschappelijke motor is. Wij vertrouwen op die kracht van mensen, 
individueel en samen. 
 
Kwalitatief programmeren woningbouw 
U heeft in 2016 Twentse woonafspraken gemaakt met de provincie Overijssel en de 
andere Twentse gemeenten voor de komende 10 jaar. Op dit moment hebben we 
nog wat “last” van leegstand waaronder gemeentelijk vastgoed. Daarbij is ook het 
politiebureau in Vriezenveen gekomen. Hij is inmiddels verkocht. D66 Twenterand 
begrijpt goed dat, waar de gemeente geen eigenaar, het moeilijk onderhandelen is 
met eigenaren over de leegstand. Maar laat het nu zo zijn dat de gebouwen die de 
gemeente notabene in eigendom heeft deze nu ook zwaar op de maag ligt. We 
nemen de oude bibliotheek in Vroomshoop en de voormalige Marijkeschool in 
Westerhaar-Vriezenveensewijk. Beide panden geven een basis voor een goede 
herbestemming. De opties voor de Marijkeschool zijn afgewogen en u bent in 
gesprek (geweest) met diverse partijen.  
 
Vraag: 
Kan het college ons vertellen hoever het hier nu mee staat? Zijn de panden verkocht 
of zijn de onderhandelingen in de afrondende fase? 
 
Grip op het zorgdomein 
De bovengemeentelijke samenwerking mag er niet toe leiden dat niemand meer 
aanspreekbaar is. Het moet wat D66 Twenterand betreft altijd volstrekt duidelijk zijn 
wie waarvoor verantwoordelijk is en door de Gemeenteraad aangesproken kan 
worden: geen verstoppertje spelen in samenwerkingsverbanden. Daarnaast dient de 
positie en inspraak van cliënten en direct betrokkenen via cliëntenraden te zijn 
gewaarborgd. Wij zijn blij met de integratie van de cliëntenraad WMO met die van de 
WSW/WWB. Van deze integrale manier van controleren verwachten wij veel goeds! 
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Vanuit de Berap 2017 worden we geconfronteerd met hogere accountantskosten. De 
hogere kosten waren nodig omdat er een extra capaciteit is ingezet om 
onzekerheden zo veel als mogelijk te elimineren. Deze onzekerheden werden onder 
andere veroorzaakt door maatschappelijke organisaties die niet transparant waren 
met de jaarcijfers.  
 
Vraag: 
We hebben te kampen met een forse bezuinigingsopgave maar krijgen via de 
achterdeur de rekening gepresenteerd. Hoe moeten wij de inwoners van Twenterand 
uitleggen dat wij € 250.000 bezuinigen op de maatschappelijke instellingen en 
vervolgens € 53.000 uitgeven aan extra controle op de instellingen?  
  
BegInspraak! 
De maatschappij wordt steeds mondiger, opgeleid en beter ingelicht. We organiseren 
ons in allerlei vormen en maten: in corporaties of buurtondernemingen, wijkraden of 
actiecomités. We willen meedenken, meebeslissen, betrokken worden, gehoord 
worden en plannen aandragen. De mens weet prima wat goed voor hem is, vaak 
zelfs beter dan de gemeente. Maar te vaak vinden ze bij de gemeente een dichte 
deur in plaats van een gewillig oor. Dat kan en moet anders. In de gemeente moet 
inspraak echte begínspraak worden, aan het begin van gemeentelijke 
plannenmakerij en niet op het einde als een verplichte handeling of een doekje voor 
het bloeden. De gemeente moet niet afwachten, maar faciliteren, en initiatieven van 
inwoners toejuichen.  
 
De basis is gelegd en D66 Twenterand ziet vooruitgang. We kunnen ons vinden in de 
nieuwe werkwijze van de gemeente en zien de uitingen op social media van de 
gemeente als een positieve toevoeging. Hier ligt de weg ook open voor een nieuwe 
manier van inspraak die D66 Twenterand ambieert. Dwars hierop staat de 
communicatie die plaatsvindt met de inwoner als het gaat om een specifieke vraag. 
We noemen de Bankjeskwestie —die overigens met een sisser afliep— en de uitgifte 
van woon-werk kavels. Deze laatste loopt nog steeds en verdient niet de 
schoonheidsprijs. Wij hopen dan ook echt dat we het in 2018, en natuurlijk liever 
vandaag, hier het niet meer over hoeven hebben. 
 
Participatie 
De gemeente steunt burgers in een proces naar eigen zelfstandigheid. Daarbij mag 
de gemeente om een tegenprestatie vragen voor een uitkering, bijvoorbeeld in de 
vorm van vrijwilligerswerk. Dit houdt mensen aan het werk en biedt ze werkervaring. 
De werkzoekende mag van de gemeente verwachten betrokken te worden bij het 
opstellen van een plan om weer aan betaald werk te komen. De gemeente moet zich 
daarbij van D66 wel aan strikte randvoorwaarden houden. Zo moet er gewaakt 
worden voor verdringing op de arbeidsmarkt. De tegenprestatie mag niet als doel 
hebben om reguliere arbeidskrachten te vervangen door bijstandsgerechtigden (die 
slechts 70% minimumloon krijgen). Daarnaast moet de focus liggen op duurzame 
uitstroom uit de bijstand. Een tegenprestatie mag van D66 bijvoorbeeld voor 
bijstandsgerechtigden niet de ruimte om te solliciteren belemmeren. Een mooi 
experiment is het vertrouwensexperiment met de bijstand uit te voeren waarbij een 
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groep langdurig bijstandsgerechtigden de optie krijgt om gedurende de periode van 
het experiment onvoorwaardelijk een maandelijkse toelage te ontvangen ter hoogte 
van de huidige bijstandsuitkering,  aangevuld met een bedrag dat de gemeente nu 
ook uitgeeft aan de deelnemers via specifieke minima- en bijstandsregelingen. Om 
de armoedeval op te heffen, mogen de deelnemers in het eerste jaar van het 
experiment onbeperkt bijverdienen. De daaropvolgende jaren van het experiment 
worden er kortingspercentages toegepast, om tot geleidelijke afbouw te komen naar 
het einde van het experiment toe. 
Doel van het experiment is te onderzoeken wat de effecten zijn van het weghalen 
van de armoedeval en verplichtingen voor langdurig bijstandsgerechtigden. De 
effecten op financiële zelfredzaamheid, sociaal welzijn, innovatie en 
ondernemerschap, mantelzorg, en vrijwilligerswerk. 
 
Vraag: 
Hoe staat het college tegenover deze vorm van experimenten, en is het college 
eventueel voornemens om deel te nemen aan een vertrouwensexperiment? 
 

Fietspad Aadorpweg (F35) 
U geeft aan dat de voorbereidingen voor de aanleg plaatsvinden in 2017 en dat de 
uitvoering begint in 2018. Er heeft afstemming plaatsgevonden met de gemeente 
Almelo. Nu blijkt dat de gemeente Almelo de F35 op de lange baan heeft geschoven 
tot in ieder geval 2025. Aanleg van de F35 tot de Almelose gemeentegrens, in dit 
geval het viaduct, hebben we zelf in de hand. Nu blijkt echter dat het deel op 
Almelose grondgebied tussen het viaduct en de rotonde bij Aadorp nog lang in de 
oude staat zal blijven. Wij van D66 Twenterand uiten onze zorg daarover. Er kan 
“werk met werk” gemaakt worden en de samenwerking kan onder de aandacht bij de 
provincie gebracht worden. Het kan niet zo zijn dat er een mooie F35 komt te liggen 
die spontaan ophoudt bij het viaduct.  
 
Vraag: 
Kan het college er meer op aandringen bij onze buurgemeente dat de uitvoering van 
dit wegvak naar voren gehaald moet worden?  
  
Sportbedrijf 
We krijgen te maken met ontgroening (minder jeugd) en vergrijzing (meer senioren). 
Soms zijn de veranderingen niet zo groot, maar als het gaat om een verwachting van 
30 procent minder jeugd in de toekomst, dan betekent dat wel wat voor de 
verenigingen in Twenterand. Bijna de helft van de gemeenten zal in 2030 minder 
inwoners hebben. De afname van jeugd zal ook gevolgen hebben voor 
sportverenigingen. Bij bijna de helft van alle gemeenten zal in 2030 het aantal 
jongeren van 10-14 jaar 25 procent of meer zijn afgenomen ten opzichte van 2012. 
Bij de groep 5-9 jaar en 15-19 jaar is de afname iets kleiner, maar is deze nog steeds 
in veel gemeenten omvangrijk. Voor verenigingen die te maken hebben met krimp en 
minder jeugd en waar een te smalle verenigingsbasis dreigt, is het een uitdaging 
vitaal te blijven. Er zijn hiervoor wel mogelijkheden. Denk aan 35+ voetbal of 
vrouwenvoetbal, maar ook aan het inzetten van de kantine voor wijk-/buurtactiviteiten 
of het verbreden van verenigingen met bijvoorbeeld een loopgroep of een fietsgroep. 



 www.facebook.com/Democraten66Twenterand          @D66Twenterand 

 
Bij de afweging wel of niet te privatiseren, vindt de D66 het belangrijk oog te hebben 
voor de opgaven waar gemeente en vereniging samen voor staan. Samen hebben 
wij namelijk, naast ieder hun eigen opgaven, óók een gezamenlijk belang: vitale 
verenigingen die bijdragen aan de leefbaarheid in het algemeen en sport en 
bewegen in het bijzonder, 75% van onze inwoners zullen op welke manier dan ook 
meedoen aan sport. Privatiseren moet het functioneren van verenigingen op korte en 
lange termijn niet in de weg staan. Daarom moet privatiseren voor gemeente en 
vereniging een win-winsituatie opleveren, ook op lange termijn. 
 
D66 Twenterand is daarom ook voorstander voor een Sportbedrijf Twenterand. Een 
organisatie met een raad van toezicht van prominente Twenteranders die betrokken 
zijn vanuit verenigingsleven en bedrijfsleven. Het Sportbedrijf is een 
uitvoeringsorganisatie losgekoppeld van de ambtelijke organisatie die sport en 
accommodatiebeheer uitvoert conform een heldere en duidelijke sport- en 
gezondheidsvisie gefinancierd vanuit de begroting. 
 
U geeft aan dat in 2017 de sportvisie opgesteld word ten dat in 2018 gestart wordt 
met de uitvoering. De sportvisie wordt in de 2e helft van 2017 vastgesteld. Wij zitten 
nu inmiddels ver in de 2e helft en hebben de stukken nog niet mogen ontvangen. 
 
Vraag: 
Wanneer legt u ons de Sportvisie voor? 
 
 
Vriezenveen, oktober 2017 
Tonny van der Cozijne 
 


